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Zápis z 6. jednání Rady České televize ze dne 19. 6. 2024 

 

Přítomni osobně:  D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, (V. 

Karmazín-příchod 13:28), P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. 

Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík (odchod 16:55), J. Šlégr, I. 

Tesař, L.X. Veselý (odchod 16:15) 

Omluveni:  I. Racek  

    

Sekretariát Rady ČT: K. Mališová, P. Staňková 

Předsedající:   K. Novák 

Hosté: J. Souček, M. Kratochvíl, D. Břinčil, Z. Prokopcová 

 

Program jednání:  

 
1.  Zahájení 

2.  Volba ověřovatelů zápisu 

3.  Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4.  Informace generálního ředitele  

5.  Návrh generálního ředitele na jmenování nových členů Etického panelu ČT 

6.  Návrh generálního ředitele na jmenování nového ředitele divize Digitální služby 

 

7.  Volba předsednictva Rady ČT 

 

8.  Materiály z Dozorčí komise (včetně výsledků auditu a účetní závěrky za rok 2023) 

9.  Zpráva o plnění rozpočtu ČT za rok 2023 

10.  Výroční zpráva o hospodaření ČT v roce 2023  

11.  Materiály Vyhodnocení cílů a bonus GŘ za rok 2023 (2 usnesení: I.- 3.Q a 4.Q) 

12.  Zpráva o činnosti divize Technika (2023) 

 

13.  Pravidla pro vyřizování podnětů a stížností adresovaných Radě ČT 

14.  Stížnosti 

15.  Návrh radní I. Chmel Denčevové ve věci vystupování ve veřejném prostoru  

16.  Různé 

17.  Závěr 

 

 

1) Schválení programu jednání, zahájení 

 

Program jednání:  

 
1 Zahájení 

2 Volba ověřovatelů zápisu 
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3 Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4 Informace generálního ředitele  

5 Návrh generálního ředitele na jmenování nových členů Etického panelu ČT 

6 Návrh generálního ředitele na jmenování nového ředitele divize Digitální služby 

7 Volba předsednictva Rady ČT 

8 Materiály z Dozorčí komise (včetně výsledků auditu a účetní závěrky za rok 2023) 

9 Zpráva o plnění rozpočtu ČT za rok 2023 

10 Výroční zpráva o hospodaření ČT v roce 2023  

11 Materiály Vyhodnocení cílů a bonus GŘ za rok 2023 (2 usnesení: I.- 3.Q a 4.Q) 

12 Pravidla pro vyřizování podnětů a stížností adresovaných Radě ČT 

13 Stížnosti 

14 Návrh radní I. Chmel Denčevové ve věci vystupování ve veřejném prostoru  

15 Různé 

16 Závěr 

 

Usnesení č. 100/06/24: Rada po projednání schvaluje program jednání v pozměněném znění: 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

 

2) Volba ověřovatelů zápisu 

 

Usnesení č. 101/06/24: Rada volí ověřovatele zápisu místopředsedu Vlastimila Ježka a 

místopředsedu Pavla Matochu a pověřuje je ověřením tohoto zápisu. 

(14:0:2) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. 

Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: V. Ježek, P. Matocha 

 

3) Plnění usnesení a kontrola zápisů 

 

Usnesení č. 102/06/24: Rada obdržela materiál „Informace o plnění kritérií pro přiznání a určení 

výše bonusu generálnímu řediteli ČT za období X-XII/2023“.  

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 
Usnesení č. 103/06/24: Rada obdržela materiál „Kritéria pro přiznání ročního bonusu generálnímu 

řediteli České televize za rok 2023, Vyhodnocení cílů za období leden až září 2023“. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 
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PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 
Usnesení č. 104/06/24: Rada obdržela materiál „Informace o činnosti úseku Marketing za rok 

2023“. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

Usnesení č. 105/06/24: Rada obdržela materiál „Zpráva o činnosti divize Technika za rok 2023“ a 

pověřuje radního Romana Bradáče zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a předložením 

návrhu usnesení. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

Usnesení č. 106/06/24: Rada obdržela materiál „Výroční zpráva o hospodaření ČT v roce 2023“ a 

pověřuje místopředsedu Vlastimila Ježka zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a 

předložením návrhu usnesení. 

(14:0:2) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: V. Ježek, P. Šafařík 

 

Usnesení č. 107/06/24: Rada obdržela materiály „Návrh generálního ředitele ČT na nové členy 

Etického panelu ČT“ a „Návrh generálního ředitele ČT na jmenování nového ředitele divize Digitální 

služby“. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

Usnesení č. 108/06/24: Rada obdržela materiál „Srovnání Radvanice 2022 a Radvanice a 

Vítkovice 2024“. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

 

4) Informace generálního ředitele 

 
Viz. Příloha 1 tohoto zápisu 

 

5) Návrh generálního ředitele na jmenování nových členů Etického panelu ČT 
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Usnesení č. 109/06/24: Rada souhlasí s návrhem generálního ředitele na jmenování nových členů 

Etického panelu ČT ve složení: 

- Mgr. Alžběta Bajgartová 

- Mgr. Jan Hanák 

- Mgr. Božena Jirků 

- MUDr. Michal Sojka 

- JUDr. Maxim Tomoszek, Ph.D. 

(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař, L.X. Veselý 

 

Usnesení č. 110/06/24: Rada ČT žádá generálního ředitele, aby Radě v termínu do 10. července 

2024 předložil pracovní verzi pravidel předvolebního a volebního vysílání v souvislosti s volbami do 

krajských zastupitelstev a do Senátu Parlamentu ČR, které se konají v září 2024, a to se zvláštním 

zaměřením na kritéria pro účast v debatách lídrů stran a hnutí v jednotlivých krajích, respektive 

pravidla pro případnou debatu celostátních lídrů 

(11:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, 

B. Procházková, T. Řehák, I. TesařMinm 

Mimo místnost: I. Chmel Denčevová, V. Ježek, M. Richterová, P. Šafařík, J. Šlégr, L.X. Veselý 

 

6) Návrh generálního ředitele na jmenování nového ředitele divize Digitální služby 

 

Usnesení č. 111/06/24: Rada bere na vědomí návrh generálního ředitele na jmenování pana 

Marka Doležala novým ředitelem divize Digitální služby.  

(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař, L.X. Veselý 

 

7) Volba předsednictva 

 

Usnesení č. 112/06/24: Rada jmenuje volební komisi pro volbu předsednictva Rady České televize 
ve složení předseda volební komise L. Mrklas, členové T. Řehák a R. Bradáč. 

(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař, L.X. Veselý 

 
Usnesení č. 113/06/24: Rada schvaluje v souladu v souladu s čl. 3 Jednacího řádu pravidla pro 
volbu předsedy Rady na jednání Rady dne 19. 6. 2024 v následujícím znění:  

1) Průběh volby předsedy či předsedkyně (dále jen předsedy) Rady řídí trojčlenná volební 

komise zvolená Radou. Členem volební komise může být jen radní, který sám nekandiduje 

ve volbě předsedy Rady (dále jen „volba“). 

2) Volba proběhne jako tajná. 

3) Každý radní obdrží volební lístky, na kterých budou uvedeni všichni kandidáti. 
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4) Na volebním lístku jednotliví radní označí svou volbu křížkem v prázdném políčku vedle 

jména kandidáta, kterému dávají hlas, a vhodí volební lístek v nezalepené obálce do urny. 

5) Lístek, na kterém není označen právě jeden kandidát, je neplatný hlas. 

6) Volební komise sečte hlasy u jednotlivých kandidátů. 

7) Pokud některý kandidát získal nadpoloviční většinu hlasů přítomných radních (kteří si 

vyzvedli hlasovací lístek), je volba ukončena.  

8) Není-li žádný kandidát zvolen podle bodu 7), proběhne druhé kolo volby.  

9) Do druhého kola volby postupují dva kandidáti s nejvyšším počtem hlasů. 

10) V případě rovnosti hlasů na postupujícím místě, postupují do druhého kola kandidáti se 

shodným počtem hlasů, může se tedy stát, že postoupí více než dva kandidáti.  

11) Nezíská-li ani ve druhém kole žádný z kandidátů nadpoloviční většinu hlasů přítomných 

radních, proběhne další kolo volby; pro postup do něj a jeho výsledek se obdobně uplatní 

pravidla pro druhé kolo. 

12) Kola volby se opakují, dokud není některý z kandidátů zvolen, nebo dokud dvě po sobě 

jdoucí volby nemají stejný výsledek. V takovém případě je volba ukončena jako neúspěšná. 

13) Před zahájením dalšího kola volby lze průběh volby přerušit na základě procedurálního 

návrhu vzneseného kterýmkoliv radním. 

14) Před zahájením dalšího kola volby lze průběh volby ukončit jako neúspěšný na základě 

procedurálního návrhu vzneseného kterýmkoliv radním. 

15) Pokud je volba úspěšná, přijme Rada veřejným hlasováním usnesení, kterým ukončí mandát 

dosavadního předsedy a zahájí mandát předsedy nového.   

(17:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař, L.X. Veselý 

 

 
 

Usnesení č. 114/06/24: Rada schvaluje v souladu s čl. 3 Jednacího řádu pravidla pro volbu 
místopředsedy Rady na jednání Rady dne 19. 6. 2024 v následujícím znění: 

1) Na místopředsedu či místopředsedkyni Rady (dále jen místopředseda) mohou kandidovat 

pouze ti radní, kteří byli zvoleni jinou parlamentní komorou než nově zvolený předseda. Pro 

případ, že nový předseda nebude zvolen, bude pokračovat stávající předseda, a i pak musí 

být místopředseda volen z druhé komory. 

2) Pro volbu místopředsedy se použijí pravidla pro volbu předsedy přijatá usnesením č. 113 

obdobně. 

3) Pokud je volba úspěšná, přijme Rada veřejným hlasováním usnesení, kterým ukončí mandát 

dosavadních místopředsedů a zahájí mandát místopředsedy nového. 

(16:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

ZDRŽEL SE: T. Řehák 

 

 
I. kolo I. volby předsedy/předsedkyně 
 
Navržen M. Richterovou byl a kandidaturu přijal: Vlastimil Ježek 
Navržen I. Tesařem byl a kandidaturu přijal: Karel Novák 
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Volební komise konstatovala, že bylo vydáno 17 hlasovacích lístků, odevzdáno 17 
hlasovacích lístků.  
 
Ježek Vlastimil obdržel 6 hlasů 
Novák Karel obdržel 10 hlasů 

 a  
1 hlasovací lístek byl odevzdán prázdný 
 
 
I. kolo I. volby místopředsedy/místopředsedkyně 
 
Navržena I. Chmel Denčevovou byla a kandidaturu přijala: Bára Procházková 
Navržen R. Bradáčem byl a kandidaturu přijal: I. Tesař 

 
 

Volební komise konstatovala, že bylo vydáno 17 hlasovacích lístků, odevzdáno 17 
hlasovacích lístků.  
 
Procházková Bára obdržela 8 hlasů 
Tesař Ivan obdržel 9 hlasů 
 

Usnesení č. 115/06/24: Vzhledem k přijetí zákona  č. 225/2023 Sb., kterým byl novelizován zákon 
č. 483/1991 Sb., o České televizi (dále jen „Zákon“) ve věci složení a předsednictva Rady a 
vzhledem ke skutečnosti, že v návaznosti na změnu Zákona dali dosavadní předseda i všichni tři 
dosavadní místopředsedové své funkce k dispozici, aby tak umožnili volbu podle nových pravidel; 
Rada České televize (dále jen „Rada“) v souladu s § 4 odst. 9. Zákona a v souladu s Jednacím 
řádem Rady s okamžitou účinností: 

 

Bere na vědomí výsledek provedené tajné volby, jak jej oznámil předseda volební komise 

a konstatuje, že s okamžitou platností se stává předsedou Karel Novák a místopředsedou 

Ivan Tesař. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař 

 

8) Materiály z Dozorčí komise 

 

Usnesení č. 116/06/24: Rada bere na vědomí zápis z 6. jednání dozorčí komise RČT ze dne 

5.6.2024.  

(Příloha č.2 tohoto zápisu) 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař 

 

Usnesení č. 117/06/24: Rada schvaluje, v souladu s článkem 4 Kontrolního řádu Dozorčí komise 
Rady České televize, plán kontrolní činnosti DK na období 3. čtvrtletí roku 2024 (Plán kontrolní 
činnosti je součástí zápisu ze 6. jednání DK ze dne 5.6.2024). 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař 
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Usnesení č. 118/06/24: Rada žádá Dozorčí komisi o stanovisko k udělení předchozího souhlasu s 

uzavřením smlouvy o nájmu nemovitostí ve vlastnictví České televize v k.ú. Židenice, zapsaných na 

listu vlastnictví č. 4581 vedeném u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální 

pracoviště Brno – město.  

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař 

 

9) Zpráva o plnění rozpočtu ČT za rok 2023 

 

Usnesení č. 119/06/24: Rada bere na vědomí Zprávu o plnění rozpočtu ČT za rok 2023 a žádá 

generálního ředitele, aby předložil aktualizaci materiálu v termínu do 31. května 2025. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

10) Výroční zpráva o hospodaření ČT v roce 2023  

 

Usnesení č. 120/06/24: Rada schvaluje Výroční zprávu o hospodaření České televize v roce 2023 
a pověřuje předsedu Karla Nováka, aby v souladu s ustanovením § 8 odst. 2 zákona č. 483/1991 
Sb., o České televizi, ve znění pozdějších předpisů, předložil tuto zprávu v termínu do 31. 8. 2024 
Poslanecké sněmovně a Senátu Parlamentu ČR. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

 

11) Materiály Vyhodnocení cílů a bonus GŘ za rok 2023 (2 usnesení: I.- 3.Q a 4.Q) 

 
Usnesení č. 121/06/24: Rada schvaluje splnění výkonnostních kritérií ve výkonové složce na 
100 %, konstatuje výsledné skóre osobní složky na úrovni 75 %. Na základě tohoto schvaluje 
přiznání bonusu generálnímu řediteli za období leden až září 2023 ve výši 92,5 %. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

Usnesení č. 122/06/24: Rada schvaluje splnění přiznání bonusu generálnímu řediteli za období 
říjen až prosinec 2023 ve výši 80 %. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

12) Pravidla pro vyřizování podnětů a stížností adresovaných Radě ČT  

 

Usnesení č. 123/06/24: Rada schvaluje Pravidla pro vyřizování podnětů a stížností adresovaných 

Radě ČT.  

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 
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PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

13) Stížnosti a podněty 

 

Usnesení č. 124/06/24: Rada schvaluje návrhy odpovědí na stížnosti: č.j.e206/24, e192/24, 
e178/24, e158/24, e153/24, e152/24, 150/24, e148/24, e142/24, e138/24, e137/24, e136/24, 
e132/24, e131/24, e130/24, e127/24, e123/24, e121/24, e119/24, e118/24, e116/24, e102/24, 
e100a/24. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

Usnesení č. 125/06/24: Rada schvaluje návrhy odpovědí na stížnosti: čj. e120/24, e114/24, 

e113/24, e112/24, e111/24, e110/24. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

 

Usnesení č. 126/06/24: Rada schvaluje pozměňovací návrh Tomáše Řeháka k odpovědi na 

stížnosti na člena Rady p. Luboše Xavera Veselého.  

(9:0:6) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, L. Mrklas, J. Padevět, B. Procházková, 

M. Richterová, T. Řehák  

ZDRŽEL SE: K. Novák, R. Bradáč, V. Karmazín, P. Matocha, J. Šlégr, I. Tesař 

 

Usnesení č. 127/06/24: Rada schvaluje návrhy odpovědí na stížnosti v pozměněném znění č.j.: 

e160/24, e164/24, e166/24, e168/24, e175/24, e177/24, e179/24, e180/24, e181/24, e183/24, 

e184/24, e185/24, e186/24, e187/24, e189/24. 

(9:0:6) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, L. Mrklas, J. Padevět, B. Procházková, 

M. Richterová, T. Řehák 

ZDRŽEL SE: K. Novák, R. Bradáč, V. Karmazín, P. Matocha, J. Šlégr, I. Tesař  

 

Usnesení č. 128/06/24: Rada bere na vědomí informace předsedy Rady ČT K. Nováka o stavu 

řešení stížností a podnětů k dnešnímu dni. 

(14:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

Mimo místnost: J. Fistein  

 

14) Návrh radní I. Chmel Denčevové ve věci vystupování ve veřejném prostoru 

 

Usnesení č. 129/06/24: Rada ČT vyzývá všechny stávající i předešlé představitele České televize, 

včetně členů Rady ČT k tomu, aby ve svých vyjádřeních dbali na dobré jméno České televize. 

(9:0:6) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, J. Padevět, B. 

Procházková, M. Richterová, T. Řehák 
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ZDRŽEL SE: K. Novák, R. Bradáč, I. Tesař, P. Matocha, J. Šlégr, L. Mrklas  

 

15) Různé 

 

a) Předseda informuje o své účasti na senátních a poslaneckých výborech Parlamentu ČR. 

b) Usnesení č. 130/06/24: Rada ČT souhlasila s vystoupením pana Herwiga v délce 3 minut. 

  (10:0:2) Návrh byl přijat.  

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, P. Matocha, L. Mrklas, J. Padevět, B. 

Procházková, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař 

ZDRŽEL SE: V. Ježek, K. Novák 

Mimo místnost: M. Richterová 

 

c) Program 7. jednání Rady ČT v roce 2024, které se uskuteční v Ostravě ve středu 17. 

července 2024, bude upřesněn v pozvánce. 

 

16) Závěr  

 

 

   Mgr. Karel Novák 

  předseda Rady ČT 

 

 

 

Přílohy: 

1) Informace generálního ředitele 

2) Zápis z 6. jednání dozorčí komise Rady České televize ze dne 5. 6. 2024  

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

 

Mgr. Vlastimil Ježek                                                          Mgr. Pavel Matocha 
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Příloha č. 1 k zápisu z jednání RČT 

 

Informace generálního ředitele České televize 

Materiál pro 6. jednání Rady ČT dne 19. června 2024 

 

1. Česká televize disponuje aktuálními výsledky průzkumu agentury Kantar z hlediska 

důvěryhodnosti stanice jako celku a konkrétně pak zpravodajského programu ČT 24. 

Na základě výsledků tohoto průzkumu lze konstatovat, že důvěryhodnost České 

televize, ČT24 i zpravodajského pořadu Události ČT je silně nadprůměrná a výraznou 

měrou překračuje úroveň ostatních tuzemských zpravodajských stanic a programů. 

Pro ilustraci uvedu několik čísel, detaily pak naleznete v příloze k tomuto bodu. 

67 % dotázaných souhlasilo s výrokem „ČT je důvěryhodná“ (nárůst o 3 p.b. oproti 

2. pololetí loňského roku) 

63 % dotázaných souhlasilo s výrokem „Informace předkládané ČT divákům jsou 
objektivní a vyvážené“ (nárůst o 2 p.b.) 

58 % dotázaných souhlasilo s výrokem „ČT předkládá divákům pravdivý a 
nezkreslený obraz skutečnosti kolem nás“ – tady došlo k největšímu nárůstu o celých 

5 p.b. 

75 % dotázaných souhlasilo s výrokem „Stanice ČT 24 je důvěryhodná“ (nárůst o 3 
p.b.)  

Hlavní zpravodajská relace Události ČT je i nadále hodnocena jako suverénně 
nejdůvěryhodnější v ČR – v tuto chvíli to tvrdí 57 % dotázaných. Jen pro srovnání 

zpravodajskou relaci TV Nova označuje za nejdůvěryhodnější pouze 18 % a TV prima 
24 %.  

Ještě doplním, že průzkum se zaměřil také na hodnocení zpravodajství k situaci 

v Gaze, kdy 71 % dotázaných jej hodnotí jako důvěryhodné, 69 % jako jasné a 
srozumitelné a 66 % jako objektivní a vyvážené. 

           Příloha č.1 – výsledky průzkumu 

 

2. Reuters Institute aktuálně zveřejnil nové reporty zahrnující srovnání médií v České 

republice z hlediska důvěryhodnosti zpravodajství, kde si Česká televize drží druhou 

pozici s 59 %, oproti předchozímu měření jsme si polepšili o 2 p.b., a dále pak 

srovnání důvěryhodnosti zpravodajství evropských veřejnoprávních stanic, kde 

zaujímáme osmou pozici z patnácti.    

             Příloha č. 2 – grafy, Reuters Institute 
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3. Mistrovství světa v ledním hokeji se stalo nejsledovanějším šampionátem za poslední 

4 roky. Finálové utkání Švýcarsko – Česko sledovalo v televizi nebo na internetu 3,74 

milionu diváků při podílu na sledovanosti 76,14 %. Tento zápas se stal 

nejsledovanějším přenosem na programu ČT sport v historii. Česká televize nabídla 

divákům sledování všech 64 utkání tohoto turnaje a alespoň 3 minuty si pustilo 

celkově 6,82 milionu diváků.  

Příloha č.3 – tisková zpráva 

 

4. On-line platformy České televize nabízejí vlastní tvorbu, kterou diváci na obrazovkách 

neuvidí – vzniká totiž přímo pro iVysílání a nově i pro stejnojmenný profil na YouTube. 

Popularitu si získala například série krátkých videí What the Fact?, která má již přes 

šedesát dílů a více než 4 miliony zhlédnutí na YouTube. Do portfolia nyní přibyl také 

seriál Jazykovědma a od 26. května i druhá řada TeleRevize. Na jejich tvorbě se 

podílejí i známí influenceři. 

Příloha č.4 – tisková zpráva 

   

5. 22. května jsem se společně s ředitelem divize Zpravodajství a publicistiky Petrem 

Mrzenou zúčastnil panelové diskuse na semináři Umělá inteligence a média, který 

organizoval předseda podvýboru pro média a svobodu slova Poslanecké sněmovny 

Stanislav Berkovec. Kolega Mrzena zde představil dílčí výstupy pracovní skupiny, 

která se pod jeho vedením umělou inteligencí a jejím uplatněním v ČT zabývá už 

několik měsíců. Mimo jiné zde hovořil například o tzv. Chartě AI, mezi jejíž 

nejpodstatnější body patří soulad využívání AI se Zákonem o ČT a s Kodexem ČT, 

dále lidský faktor, který bude vždy stát na začátku a na konci řetězce použití AI 

v České televizi, a také garance autenticity a původu publikovaného obsahu v ČT.  

 

6. Česká televize byla hlavním mediálním partnerem Světa Knihy Praha, mezinárodního 

veletrhu a literárního festivalu, který se uskutečnil na konci května na pražském 

Výstavišti. Kromě řady přenosů a rozhovorů s osobnostmi tuzemského i zahraničního 

literárního dění nabídla ČT na svém stánku v Křižíkově pavilonu C knižní novinky 

vydané v Edici ČT k pořadům a osobnostem známým z televizní obrazovky. 

Doprovodný program zahrnoval 13 autogramiád, křtů knih a besed s více než 
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padesáti účinkujícími. Program našeho stánku jsem měl možnost společně 

s obchodním ředitelem Hynkem Chudárkem osobně slavnostně zahájit.  

 
7. Ve čtvrtek 13. června hostila ČT na Kavčích horách konferenci DIGIMÉDIA 2024. 

Česká televize měla zastoupení ve dvou panelech – já jsem se zúčastnil diskuse na 

téma financování médií veřejné služby, kolegové Petr Mrzena a Marek Doležel pak 

panelu o umělé inteligenci.  

----------------------------------------------------------------------------------------------- 

DOTAZY RADNÍCH: 

Dotazy radní Ivany Chmel Denčevové k rozšíření vysílání programu ČT 24 v nočních 

hodinách: 

1. jaké jsou náklady, tj. provoz a osobní 

Odpověď: Nově vzniklé náklady jsou nízké, jsou v řádu jednotek tisíc korun za noc 
(v průměru jde o 7 tis/noc a hodina nočního vysílání je více než 10x levnější něž hodina 
vysílání přes den). Náklady v zásadě odpovídají předcházejícímu nočnímu nasazení 

v posledních letech, kdy byly zavedeny zpravodajské relace i v nočních hodinách po 
vypuknutí válečného konfliktu Ruska na Ukrajině. Vysílání je koncipováno jako základní 

a nízkonákladové. Jde spíše o efektivnější využití lidských a technických kapacit. Staví i 
na využívání nových a dostupných technologií, jako jsou mobilní telefony, 
telekonference a online služby. 

 
2. zda bylo třeba přijmout další pracovníky, ať interní či externí 

Odpověď: Nebylo. Pouze z důvodu technického zajištění vysílání z TS Brno a TS 

Ostrava byli převedeni do interního poměru v těchto studiích 4 zaměstnanci techniky 
na zajištění technického provozu v budovách. Pracovníci podílející se přímo na vysílání 

jsou z řad stávající redakce a realizace.  
 

3. z jaké rozpočtové kapitoly je hrazeno 

Odpověď: Z prostředků Výrobního úkolu Divize Zpravodajství a publicistika pro rok 
2024     
 

4. jaká je sledovanost 

Odpověď: Sledovanost mírně roste. Je vyšší než před zavedením změn. Meziročně 
(květen 24 vs. 23) došlo v noci k nárůstu podílu na sledovanosti +0,70 p.b. (v případně 

„všedních nocí“ +0,90 p.b., během nocí na víkendové dny +0,32 p.b). Průměrný výkon 
nočního vysílání ČT24 byl v květnu letošního roku 3,97 % (celkový výkon ČT24 byl 

3,94 %).  Share je mírně vyšší během nocí ve všední dny (4,52 %) než během nocí na 
sobotu a neděli je (2,80 %). Průměrná absolutní sledovanost je 11 tisíc diváků 15+ 
(noci na všední dny 12 tis., noci na sobotu a neděli 8 tis. /Zdroj ATO-Nielsen, 1.- 

28.5./  
 

5. jaká je efektivita získávání hostů 

Odpověď: Postupná a rostoucí. Při aktuálních a naléhavých situacích je již nyní 

uspokojivá. Celý projekt zavedení nočního vysílání se zapojením regionálních studií je 
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ale robustní a dlouhodobý, jde o čtvrtinu vysílací plochy ČT24 a má tedy několik fází. 
V měsíci květnu se poprvé dostal (s lehkým předstihem proti plánu) do fáze prvotního 

zavedení každonočního živého vysílání. V následujícím období se budou precizovat 
jednotlivé časové noční bloky. Již nyní se první živé rozhovory ve vysílání pravidelně 
objevují. Fáze zavedení vysílání a kompletace struktury a obsahu vysílání by měla být 

dokončena do konce roku 2024.    
 

6. a prosím, opravdu mi nejde o žádné zobecňující sdělení ohledně významu, 

smyslu atd, ale o jasná fakta.  

Odpověď: Smysl je především ve zvýšení akceschopnosti a operability zpravodajství, 
v rozšíření veřejné služby i pro diváky, kteří TV sledují v nočních hodinách a 
v efektivnějším využívání lidských a technických kapacit. Smyslem je také skutečné 

naplnění zákona o ČT v oblasti objemu původního vysílání z regionálních studií ČT. 
Nově se v noci o vysílání dělí ČT Praha, TS Brno a TS Ostrava rovným dílem a již nejde 

jen o opakované, otrocké reprízování starých regionálních pořadů. 
 

Dotaz místopředsedy Pavla Matochy týkající se Superdebaty k volbám do EP: 

- jaký je celkový počet stížností na tuto debatu adresovaných buď přímo 

generálnímu řediteli, nebo redakci zpravodajství, nebo Diváckému centru 

k dnešnímu dni? 

Odpověď: Na adresu generálního ředitele přišla jedna stížnost, do redakce 
zpravodajství nepřišla žádná, a do Diváckého centra dorazilo 61 stížností (zejména na 
zastoupení politických subjektů v debatě). 

 

Dotaz místopředsedy Petra Šafaříka: 

- k jednomu bodu Vašeho kandidátského projektu 

Uplynul nyní více než rok od Vašeho zvolení generálním ředitelem ČT. Při svém 

kandidátském projevu na jednání konaném 7. června 2023 jste uvedl mimo jiné to, 

že v ČR téměř 20 % obyvatel má pocit, že je (nejen) média veřejné služby 

opomíjejí, že nerozumí jejich problémům, že se nezabývají tématy, kterými tito lidé 

žijí. Ohlásil jste, že to chcete změnit. 

Ve Vašem tehdejším písemném kandidátském projektu se k této a obdobné 

problematice váží dva odstavce na str. 16. 

Tímto se Vás ptám, co jste k nápravě onoho problému dosud učinil. Jak víte, již 

jsem se Vás na to ptal dříve, ale nedostal jsem konkrétní odpověď. Prosím tedy nyní 

o odpověď co možná konkrétní a detailní: co jsou v oné záležitosti již učiněné kroky 

a jejich výsledky ve vysílání ČT? Myslím tím pořady již odvysílané i ty připravené 

k vysílání či v pokročilé fázi vývoje (a míním tím i případné nové postupy/přístupy v 

déle vysílaných relacích).  

Odpověď: 

Česká televize v rámci svých finančních možností pro rok 2024 a faktu, že většina 
peněz byla při mém nástupu už vložena do výroby, přikročila k několika inovacím, 

které korespondují s tím, co jsem zmiňoval ve svém kandidátském projektu.  
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Nejprve jsme se zaměřili na nové formáty pro ČT2 a našly pro ně finanční zdroje. Od 
března se rozběhla nová talk show „Výborná show“ oslovující zábavnou formou jiné 

cílové skupiny než pořady podobného typu v České televizi i na komerčním trhu.  
Vyvinuli jsme a zařadili ke stejnému datu rovněž publicisticko-dokumentární cyklus 
„Fenomény dneška“, který otevírá palčivá společenská témata a hledá odpovědi na 

nové problémy dneška.  
Změnil se charakter práce s velkými společenskými dokumenty – nově se připravují ty, 

které neopakují témata z minulosti, nýbrž přinášejí nové ideje a společenskou 
perspektivu – takových dokumentů bude 42 ročně a první půjdou do vysílání na podzim 
2024. 

V létě zařazujeme po mnoha letech do primetime akviziční seriály – žánr, který na 
hlavním kanále divákům v určité míře chyběl.  

V divizi Obsah se ve spolupráci s divizí Program chystá nový diskusní formát, který – 
pokud příznivý finanční výhled dovolí – by se mohl objevit od ledna příštího roku ve 
vysílání.  

Stejně tak se vyvíjí nové docureality a formáty hledající zajímavá společenská témata, 
dále pak vyvíjíme i novou sobotní zábavu a soutěž pro širokou veřejnost zaměřenou na 

vzdělávání a integraci společnosti. 
Ve zpravodajství Česká televize provedla kompletní revizi struktury a organizace práce 
v regionech. Posílila zpravodajství z regionálních center a připravila systém většího 

zastoupení regionálního vysílání na programu ČT24. Cílem je, aby větší obsahové celky 
bylo možné vysílat i z jiných studií než z Prahy. Tím, kromě jiného, získá zpravodajský 

program ČT24 větší pestrost témat a hostů ve vysílání. V tuto chvíli se regionální 
redakce TS Ostrava a TS Brno zapojují do nočního kontinuálního zpravodajství a 
připravují se na zvládnutí vysílání v době přes den. 

Spolu se studii ČT v Ústí nad Labem, v Hradci králové, Českých Budějovicích a Plzni se 
pak všechny redakce zapojily do nového projektu regionálního diskusního pořadu 

Zkraje. Cílem tohoto projektu je ukázat, že nejen ze světa či z metropole, ale i 
z českých regionů přicházejí důležitá a atraktivní témata, kterými žijí lidé v regionech, 

a která mají dopad na celou ČR. Hodinový pořad k sobě posadí regionální osobnosti a 
místní politiky s představiteli státu a šéfy státních institucí k hledání řešení problémů 
přesahující hranice krajů a podnětů ze všech koutů Česka. Blízkost k řešení i místní 

znalost témat budou zajišťovat krajské redakce České televize, proto se i na provázení 
pořadem bude významně podílet vedle realizační a dramaturgické posádky místní 

moderátor, který „na svém území“ přivítá vždy jednu z moderátorské dvojice: Marcela 
Augustová a Jana Peroutková, tedy tváří hlavní zpravodajské relace Události. Jak se 
srovnat se soužitím turistů a starousedlíků v atraktivních přírodních lokalitách? Jak si 

najít zubaře? Jak zlepšit mnohdy nevalnou kulturu cestování po železnici? Jak se 
srovnat s obavami o budoucnost, pokud ve městě krachuje velký podnik? První díl 

pořadu Zkraje se bude vysílat tuto sobotu 22.6. 
Pracujeme také na obnovení a rozšíření projektu iReportér, který vychází z principů 
divácké žurnalistiky. Díky speciální aplikaci budou mít autoři videí z řad diváků 

jednoduchou možnost zveřejnit svá videa v televizi. V minulosti úspěšně používalo 
iReportéra zejména regionální zpravodajství, ale dospěli jsme k závěru, že má daleko 

větší potenciál, který chceme využít všude tam, kde zrovna nejsou kamery ČT, a to 
nejen v rámci zpravodajských formátů, ale i v rámci pořadů typu Sama doma, 
Polopatě, Dobré ráno atd. Česká televize se tak otevírá svým divákům, kteří se tímto 

způsobem mohou stát její součástí.  
 

- Dotaz na Váš názor ohledně dodržení „Pravidel předvolebního a volebního 

vysílání České televize v souvislosti s volbami do Evropského parlamentu, která 

se konají ve dnech 7. a 8. června 2024“ ve věci odvysílání televizního 

dokumentu „S dovolením“ (odvysílán 29. 5. 2024) 
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Táži se, zda podle názoru vedení ČT odvysílání pořadu „S dovolením“ (29. 5. 2024, ČT 

2) ‒ https://www.ceskatelevize.cz/porady/15803527460-s-dovolenim/ ‒ bylo v souladu 

s předvolebními pravidly ČT.  Sám o tom mám pochybnosti (viz např. str. 11 oněch 

pravidel). 

Odpověď:  
Díl „S dovolením“ z publicistického cyklu Fenomény Česka je dokumentárním 

zachycením činnosti zapsaného spolku Konsent, a to v průběhu roku 2023, kdy se tato 
nezisková organizace snažila do veřejného prostoru nastolit téma, že k sexuálnímu 

kontaktu musí docházet za souhlasného postoje zúčastněných osob. Tato organizace se 
stala odborným partnerem Úřadu vlády a její činnost byla v té době zaměřena na 
promýšlení a definování, jakým způsobem by v praxi mělo docházet k deklarování 

souhlasu, co všechno může být za souhlas považováno, jak může být naopak vyjádřen 
nesouhlas, a to všechno s ohledem na případné soudní posuzovaní. Zakladatelkou, 

hlavní představitelkou a odbornicí zapsaného spolku Konsekt je Johanna Nejedlová. Ve 
filmu vystupuje po boku ostatních členek spolku. Dlouhé pasáže dokumentu jsou 
rozpravami jeho členek, dalších dobrovolnic, ale i třeba zástupkyně Úřadu vlády nad 

detaily tématu souhlasů se sexuálním kontaktem. Rozpravami, jejichž prostřednictvím 
dochází k edukaci diváků, jak jsou tyto souhlasy myšleny, že se nejedná o nějaké 

podepisování smluv a obdobné mýty. Tento hlavní edukativní smysl dokumentu je 
podán tak, aby přinesl poznání, jak ženám (které jsou častěji vystaveny sexuálnímu 

nátlaku), tak i mužům, s naznačením, kde ženy vnímají hranice sexuálně 
problematického chování. Celý dokument byl natočen v roce 2023, kdy ještě nebylo 
známé, že jedna z více účinkujících postav se stane kandidátkou do evropských voleb. 

Dokument nenastoluje žádné politické téma, a to ani na evropské, ani na národní 
úrovni. To jediné téma, které film rozpracovává (téma kvalifikovaného souhlasu 

s pohlavním stykem), v mezičase přestalo být politickým tématem, protože v průběhu 
jarních měsíců poslanecká sněmovna a senát novelizovaly trestní zákon v oblasti 
sexuálního násilí a tímto okamžikem se stala pravidla upravující tuto oblast na další 

období zákonně kodifikována. To znamená, že toto téma už nebylo živým ani latentním 
tématem v evropských volbách (i proto, že většina Evropy obdobné zákonné úpravy 

přijala již dříve). 
Film byl dokončen 7.12.2023, kdy proběhla schvalovací projekce čistopisu. Vysílací 
okno Fenomény dneška startovalo ve vysílání 6.3.2024. Vzhledem k tomu, že v tu 

chvíli právě probíhalo politické projednávání novely ve vládě i v parlamentu, hledal se 
termín vysílání tak, aby dokument už nemohl ovlivnit probíhající legislativní proces a 

byl odvysílán až po jeho završení jako retrospektiva o tom, co přijetí zákona 
předcházelo. Vysílací termín 29.5.2024 byl s tímto ohledem stanoven 20.3.2024, tedy 
v době, kdy ještě nebyly zveřejněny kandidátní listiny do evropských voleb (ty zveřejnil 

Český statistický úřad až o měsíc později – 23.4.). Původně naplánovaný vysílací čas se 
ukázal jako přesně odhadnutý, protože 29.5. během dne schválil novelu trestního 

zákona Senát PČR a ten samý večer jsme odvysílali tento dokument zpětně 
rekapitulující, jak se veřejná diskuze k tomuto zákonu v roce 2023 připravovala. V čase 
před vysíláním již sice bylo známo, že jedna z protagonistek kandiduje za stranu 

zelených, ale odsun vysílání dokumentu do podzimních měsíců by znamenal odvysílat 
už značně neaktuální a časově překonaný dokument. Proto vzhledem ke skutečnosti, že 

Johanna Nejedlová byla jednou z většího množství respondentek, že se v dokumentu 
nerozebíralo žádné z témat právě probíhající předvolební kampaně, že dokument 
nenesl sebemenší stopy jakékoliv politické agitace a že v něm dotyčná respondentka 

vystupovala zcela apoliticky jako odbornice, dokument byl ponechán ve svém 
původním vysílacím čase. 

Předvolební pravidla České televize neznamenají, že by se kandidující subjekty zcela 
nemohly objevit v České televizi mimo zpravodajství. Spadá do toho i publicistika, kdy 
je účast pečlivě zvážena a vyloučí se, že by daný člověk propagoval sám sebe nebo 

https://www.ceskatelevize.cz/porady/15803527460-s-dovolenim/
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politické hnutí. V tomto případu k ničemu takovému nedošlo a proto nesoudíme, že by 
došlo k porušení předvolebních pravidel České televize.  

 

 
 
Příloha č. 2 k zápisu z jednání RČT 
 

Zápis ze 6. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 5. 6. 2024  

 

Přítomni: P. Juchelka, J. Lamser, M. Petrman, Z. Prokopcová 

Omluveni:  E. Hubková 

Hosté:  D. Břinčil, A. Lukasíková, auditoři EY 

 

Sekretariát Rady ČT: P. Staňková 

Předsedající:  M. Petrman 

 

 

Program jednání: 

 

1. Zahájení 

2. Pravidelný měsíční reporting – duben 2024 – David Břinčil 

3. Výsledky statutárního auditu ČT za rok 2023, účetní závěrka za rok 2023 – EY 

4. Rozbor hospodaření – návrh ke schválení  

5. Návrh plánu kontrolní činnosti na 3Q24 k projednání 

6. Projednání podnětů/zadání od Rady ČT 

7. Různé 

 

 

Ad 1) Zahájení 

 

- Bez usnesení 

 

 

Ad 2) Pravidelný měsíční reporting – duben 2024  

 

Usnesení č. DK 28/06/24 

D. Břinčil informoval členy DK o výsledcích hospodaření ČT za duben 2024.  

V dubnu 2024 obdržela Česká televize rozhodnutí Nejvyššího správního soudu o kasační stížnosti 

podané Odvolacím finančním ředitelstvím ve věci nároku na odpočet daně na vstupu za zdaňovací 

období roku 2011. Nejvyšší správní soud zrušil původní rozhodnutí Městského soudu v Praze a 

vrátil věc tomuto soudu k dalšímu řízení, ve kterém Městský soud žalobu České televize zamítl. Po 

obdržení písemného vyhotovení rozsudku Česká televize zváží využití opravných prostředků. 

Výsledek sporu může zvrátit dříve přiznaný nárok na odpočet DPH za rok 2011 ve výši 241 mil. Kč. 

DK bere informaci finančního ředitele Davida Břinčila na vědomí.  

(4:0:0) 
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Ad 3) Výsledky statutárního auditu ČT za rok 2023, účetní závěrka za rok 2023  

 

Usnesení č. DK 29/06/24 

 

Auditoři společnosti EY seznámili členy DK s rozsahem auditu, stavem auditu za rok 2023, 

auditními riziky a zvolenými auditními procedurami, které tato rizika pokrývají. Také potvrdili svou 

nezávislosti na České televizi. Auditoři neidentifikovali žádné nedostatky a předpokládají vydání 

výroku bez výhrad. Zpráva auditora by měla být vydána nejpozději do 15. 6. 2024. 

(4:0:0) 

 

 

Ad 4) Rozbor hospodaření – návrh ke schválení  

 

Usnesení č. DK 30/06/24 

DK bere na vědomí zprávu o hospodaření ČT za rok 2023 a zároveň Radě ČT předkládá rozbor 

hospodaření za rok 2023, který DK vypracovala a na tomto zasedání projednala. 

 

Rozbor hospodaření České televize za rok 2023 vypracovaný Dozorčí komisí v souladu s § 

8a, odst. (9) zákona o ČT 

 
Dozorčí komise v průběhu roku 2021 navrhla soubor ukazatelů pro hodnocení hospodaření ČT a 
způsob jejich hodnocení. Tento soubor ukazatelů byl schválen Radou ČT a poprvé použit pro 
hodnocení hospodaření za rok 2021. Vyhodnocení ukazatelů bylo provedeno vedením ČT a DK 
ověřila návaznost na účetní závěrku a interní výkaznictví ČT. Rozbor hospodaření se vztahuje ke 
ZPRÁVĚ O PLNĚNÍ ROZPOČTU ČESKÉ TELEVIZE ZA ROK 2023 ze dne 30.4.2024, která 
v kapitole 8. (str. 12-18) obsahuje vyhodnocení ukazatelů navržených DK.  
 
DK konstatuje, že ČT splnila většinu stanovených ukazatelů, s výjimkami komentovanými níže.  
 
Zejména: 

• Stav finančního majetku ke konci roku 2023 byl o 1 178 mil. Kč vyšší, než byl plánován 
v rozpočtu na rok 2023 a Dlouhodobých plánech na léta 2023 až 2027 a to zejména 
z důvodů mimořádných příjmů z ukončených sporů ohledně odpočtu DPH z minulých 
období, nevyčerpání rozpočtu investičních výdajů a úspor nákladů. 

• Hodnota definovaných nákladů byla za rok 2023, resp. kumulativní hodnota za poslední 3 
roky nižší oproti rozpočtu o 226 mil. Kč, resp. o 746 mil. Kč. 

• Objem investic za poslední 3 roky dosáhl 83% plánu (po zohlednění zrušených nebo 
odložených projektů), což je hodnota nižší než stanovená hranice pro plnění tohoto 
ukazatele (90%). Nesplnění je komentováno níže. 

• Výše příjmů z televizních poplatků za rok 2023, resp. kumulativní hodnota za poslední 3 roky 
byla vyšší oproti rozpočtu o 26 mil. Kč, resp. o 103 mil. Kč. 

• Výše komerčních výnosů (bez barterových obchodů) za rok 2023, resp. kumulativní hodnota 
za poslední 3 roky byla vyšší oproti rozpočtu o 75 mil. Kč, resp. o 243 mil. Kč. Komerční 
výnosy včetně barterových plnění byly za rok 2023 o 25 mil. nižší než rozpočet, ale 
v kumulaci za poslední 3 roky o 10 mil. vyšší než rozpočet. 

• Ukazatele hodnotící finanční pozici ČT byly splněny. U ukazatele vývoje pohledávek po 
splatnosti více než 30 dnů došlo k mírnému zvýšení, ale celkově je stav těchto pohledávek 
k celkovým výnosům z obchodní činnosti velmi nízký (0,7 %). Zvýšení je ovlivněno jednou 
pohledávkou, která je v současnosti soudně vymáhána. 

• Struktura nákladů dle použití zůstává dlouhodobě stabilní a zhruba 79 % výdajů České 
televize směřuje na činnosti přímo spojené s výrobou a vysíláním pořadů. 
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• Objem výroby pořadů za rok 2023 byl vyšší oproti letům 2021 a 2022. Objem odvysílaných 
pořadů očištěný o vliv ukončeného programu ČT3 byl oproti letům 2021 a 2022 také vyšší.  
 
 

• Průměrná mzda v České televizi za rok 2023 byla o 12,26 % vyšší oproti roku 2022. 
Průměrná mzda v České republice se mezi roky 2023 a 2022 zvýšila o 7,5 %. 

 
Na základě výše uvedeného dozorčí komise konstatuje, že Česká televize hospodařila v roce 
2023 v souladu s klíčovými parametry rozpočtu a dlouhodobými plány schválenými Radou 
České televize. Jediným ukazatelem, u kterého nebyla splněna cílová hodnota, je objem investic, 
což je ale v souladu s celkovou strategií pozastavení některých významných investic až do 
okamžiku vyjasnění dlouhodobějšího financování ČT. Celkové jmění ČT bylo ke konci roku 2023 o 
147 mil. vyšší oproti konečnému stavu v roce 2022. 
 
ČT vstupuje do roku 2024 finančně stabilní s takřka dvojnásobnou výší finančního majetku, 
než přepokládal plán. To je ovlivněno jednak dobrým hospodařením, ale také jednorázovými 
příjmy z ukončených sporů ohledně odpočtu DPH z minulých období. S těmito 
jednorázovými příjmy nelze do budoucna počítat, naopak dosud neukončené spory 
představují riziko, na které si ČT plánuje držet finanční rezervu.   
 
Obdobně jako v předchozích obdobích musíme upozornit na skutečnost, že výše televizního 

poplatku zůstává od roku 2008 nezměněna. Současně je i zastaralá definice poplatníka, která 

je vázána na vlastnictví televizního přijímače a nereflektuje možnost sledování vysílání ČT na 

jiných technologických platformách. Tato situace vede k postupnému snižování reálné 

hodnoty televizního poplatku. ČT tyto negativní vlivy vyrovnávala s využitím úspor a díky 

jednorázovým příjmům souvisejících s vypořádáním ukončených sporů o výši odpočtu DPH 

z období 2011 – 2017. V současné době připravuje vláda legislativní návrh, který by měl 

zvýšit televizní poplatky pro rok 2025 a nastavit systém valorizace televizního poplatku 

v následujících obdobích. Tento návrh, pokud by byl přijat, by měl vést ke stabilizaci finanční 

situace ČT. Nicméně v průběhu roku 2024 bude docházet k vyčerpání posledních rezerv a 

pokud by nedošlo ke zvýšením nominálních příjmů ČT nejpozději od roku 2025, bude ČT 

nucena významně omezovat vlastní výrobu. 

(4:0:0) 

 

 

Ad 5) Návrh plánu kontrolní činnosti na 3Q24 k projednání 

 

Usnesení č. DK 31/06/24 

DK projednala a schválila návrh plánu kontrolní činnosti na 3Q24, který předkládá Radě ke 

schválení, v této podobě: 

 

3Q2024 

Kontrolní činnost 

1. Kontrolní činnost dle zadání Rady ČT 

2. Kontrola Plánu investic a jeho čerpání za 1H2024 

3. Problematika začerňování smluv – seznámení se se stavem aktualizace předpisové 

základny v této oblasti a zahájení kontrolního šetření v závislosti na dokončení aktualizace 

předpisové základny a souvisejících procesů 

4. Legislativní proces navýšení televizních poplatků – sledování vývoje a aktualizace scénářů 

hospodaření v reakci na to 

 
Pravidelné činnosti 
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5. Pravidelná zpráva od CFO o čerpání rozpočtu, finanční situaci a finančním majetku, měsíční 

reporting, významné události 

6. Zpráva auditorské společnosti o výsledcích auditu hospodaření za rok 2023 

 

7. Zpráva o činnosti DK ve druhém čtvrtletí 2024 předkládaná Radě ČT na základě par. 8a 

odst. 9 zákona o České televizi  

8. Sestavení plánu kontrolní činnosti na další Q k odsouhlasení Radě ČT 
 

(4:0:0) 

 

Ad 6) Projednání podnětů/zadání od Rady ČT 

 

- Bez usnesení 

 

Ad 7) Různé  

 

- Bez usnesení 

 

 

Ing. Michal Petrman 

předseda dozorčí komise Rady ČT 

 

 

 

 

 


